
Discussienota congestie- en netwerkproblematiek

Inleiding:
De laatste maanden zijn er meerdere congestie waarschuwingen uitgevaardigd vanuit
Alliander. Het elektriciteitsnetwerk zit in nagenoeg heel Noord-Holland vol, en hierdoor
raakt de economische ontwikkeling in de knel, zie de bijgevoegde kaart. JA21 wil graag
het gesprek aan met andere partijen over welke maatregelen er genomen kunnen worden
om dit niet verder te laten escaleren. GS heeft aangegeven dat zij dit niet zagen aankomen.
Wat speelt er nog meer onder de radar? JA21 heeft verschillende ideeën zoals het gebruik
van nachtstroom, hybride warmtepompen en het flexibel verbruiken van elektriciteit.
Wij zijn benieuwd wat de mening van de andere partijen.

Vragen aan de commissie
JA21 hoort graag hoe andere partijen denken over de stroomnetwerk problematiek en
specifiek over de volgende vragen:

● Oorzaak:
○ Wat is volgens u de oorzaak van de huidige congestie- en

netwerkproblematiek?
○ Wat zijn volgens u de beste energietechnieken om congestie- en

netwerkproblematiek te minimaliseren?
● Flexibel gebruik:

○ Is het mogelijk om een gedeelte van het energieverbruik op piekmomenten
naar voren te halen of uit te stellen zodat de algehele netbelasting stabieler
is?

○ Wat zijn de kosten en baten van deze aanpak en hoe verhouden de kosten
en baten zich tot een verdere verzwaring van het energienetwerk?

● Hybride warmtepompen:
○ Zou het gebruik van hybride warmtepompen ten opzichte van all-electric

warmtepompen (financieel) gestimuleerd kunnen worden door de Provincie
Noord-Holland?

○ Zou het gebruik van hybride warmtepompen, t.o.v. all-electric
warmtepompen, de algehele netwerkbelasting kunnen verminderen?



● Nachtstroom:
○ Op welke wijze kan het gebruik van nachtstroom het elektriciteitsnetwerk in

Noord-Holland verder ontlasten?
■ Welke mechanismen kunnen hiervoor gebruikt worden?
■ Wat zijn de financiële voor- en nadelen?

● Netverzwaring:
○ Zien andere partijen mogelijkheden tot verdere verzwaring van het net of zijn

zij het met JA21 eens dat de uitbreiding van het net niet snel genoeg gaat,
waardoor er nu naar andere oplossingen gezocht moet worden?

● Isoleren:
○ Moet er een isolatiefonds voor de middenklasse opgericht worden?
○ Kan dit isolatiefonds bijdragen aan het verminderen van het energieverbruik?

■ Zo ja, zou dit de algehele netwerkbelasting kunnen verminderen?

Kern isolatiefonds:
● Provinciaal fonds
● Bestemd voor de middenklasse
● Bestemd voor woningeigenaren
● Vult de ISDE (Investeringssubsidie duurzame energie en energiebesparing) aan tot

40/50% van de totale investering

Op basis van de discussie wil JA21 een motie vreemd aan de orde van dag voorbereiden
voor de PS vergadering van 8 november a.s.
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Bijlage 1.

Kaart Liander Noord-Holland LDN (Energie afnemen)

Kaart Liander Noord-Holland ODN (Energie opwekken)


